
Protok61 Nr 38/18

posiedzenia Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska Sejmiku

Wojewodztwa Swiytokrzyskiego, ktore odbylo siy 15 marca 2018 r. w Sali Posiedzen Komisji

Sejmiku nr 202 w Urzydzie Marszalkowskim Wojewodztwa Swiytokrzyskiego w Kie1cach,

al. IX Wiekow Kielc 3, w godzinach 10.00 - lOAD.

Obrady prowadzil: Mieczyslaw Sas - zast~pca przewodnicz~cego Komisji.

Zawiadomienie 0 posiedzeniu stanowi zal,!cznik nr 1 do protokolu.

W posiedzeniu uczestniczyli czlonkowie Komisji oraz osoby zaproszone zgodnie z listami

obecnosci stanowi,!cymi zal,!czniki nr 2, 3 do protokolu.

Zast~pca przewodnicz~cego Komisji zapytal, czy ktos zglasza sugestie do porz,!dku obrad.

Zgloszen nie bylo.

Komisjajednoglosnie przyjyla do realizacji ponizszy porz,!dek obrad:

1. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie okreslenia ogolnej powierzchni

przeznaczonej pod uprawy maku i konopi wloknistych oraz rejonizacji tych upraw

w 2018 roku w wojewodztwie swiytokrzyskim.

2. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie okreslenia "Aktualizacji Programu

ochrony srodowiska przed halasem dla terenow poza aglomeracjami, polozonych

w poblizu drog wojewodzkich z terenu wojewodztwa swiytokrzyskiego, ktorych

eksploatacja spowodowala negatywne oddzialywanie akustyczne".

3. Sprawozdanie z dzialalnosci Zesporu Swiytokrzyskich i Nadnidziailskich Parkow

Krajobrazowych w Kielcach za rok 2017.

4. Sprawy rozne.

Materialy do pkt. 1-2 porz,!dku obrad stanowi,! zal,!czniki do akt XLII sesJI Sejmiku,

natomiast materialy do pkt. 3-4 stanowi,! zal,!czniki do akt Komisji.
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Przebieg posiedzenia:

Ad 1.

Pan Slawomir Neugebauer - Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarow Wiejskich

i Srodowiska przedstawil projekt uchwaly w sprawie okreslenia og6lnej powierzchni

przeznaczonej pod uprawy maku i konopi wl6knistych oraz rejonizacji tych upraw w 2018

roku w wojew6dztwie swiytokrzyskim.

W dyskusji, w kt6rej glos zabrali: radny Mieczyslaw G~bski, dyrektor Slawomir

Neugebauer wiceprzewodniczllcy Sejmiku, Tadeusz Kowalczyk rozmawiano

nt. sposob6w zbioru i skupu maku i konopi wl6knistych oraz ich oplacalnosci. Zaznaczono,

ze gl6wnie wysokie dochody uzyskiwane s'l ze sprzedazy nasion.

Zast~pca przewodniczllcego Komisji przyst'lpil do przeglosowania opinii do ww. projektu

uchwaly.

Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska jednoglosnie wyrazila

pozytywn'l opiniy do projektu uchwaly w sprawie okreslenia og6lnej powierzchni

przeznaczonej pod uprawy maku i konopi wl6knistych oraz rejonizacji tych upraw w 2018

roku w wojew6dztwie swiytokrzyskim.

Opinia Nr 124/18 stanowi zal'lcznik nr 4 do protokolu.

Ad2.

Pan Slawomir Neugebauer - Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarow Wiejskich

i Srodowiska przedstawil projekt uchwaly w sprawie okreslenia "Aktualizacji Programu

ochrony srodowiska przed halasem dla teren6w poza aglomeracjami, polozonych w poblizu

dr6g wojew6dzkich z terenu wojew6dztwa swiytokrzyskiego, kt6rych eksploatacja

spowodowala negatywne oddzialywanie akustyczne".

Glos6w w dyskusji nie bylo.

Zast~pca przewodniczllcego Komisji przyst'lpil do przeglosowania opinii do ww. projektu

uchwaly.
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Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska jednoglosnie wyrazila

pozytywnq opinit( do projektu uchwaly w sprawie okreslenia "Aktualizacji Programu ochrony

srodowiska przed halasem dla terenow poza aglomeracjami, polozonych w poblizu drog

wojewodzkich z terenu wojewodztwa swit(tokrzyskiego, ktorych eksploatacja spowodowala

negatywne oddzialywanie akustyczne".

Opinia Nr 125/18 stanowi zaIqcznik nr 5 do protokolu.

Ad3.

Pan Tomasz Halatkiewicz, Dyrektor Zespolu Swi~tokrzyskich i Nadnidzianskich

Parkow Krajobrazowych przedstawil Sprawozdanie z dzialalnosci Zespolu Swit(tokrzyskich

i Nadnidzianskich Parkow Krajobrazowych w Kielcach za rok 2017.

W odniesieniu do projektu przyrodniczego "Ochrona cennych siedlisk przyrodniczych

na Ponidziu" w ramach srodkow finansowych LIFE PLUS Dyrektor Halatkiewicz

zaproponowal, by majowe posiedzenie Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony

Srodowiska odbylo sit( w Pinczowie na Garbie Pinczowskim, pokazujqce efekty

ww. projektu. Przewidziano zwiedzanie powierzchni wypasowej, spotkanie z rolnikami

wypasajqcymi owce oraz pokazanie, jak bardzo projekt Iqczy przyrodt(

z rolnictwem, gdzie jedno bez drugiego w zasadzie nie moze istniec. Dodal, ze efekty

projektu Sq widoczne juz po kilku latach. Istnieje rowniez pomysl na jego kontynuacjt(.

W dyskusji, w ktorej glos zabrali: wiceprzewodnicz~cy Sejmiku - Grigor Szaginian,

dyrektor Tomasz Halatkiewicz oraz radny Mieczyslaw G~bski rozmawiano m.in. nt.

ubojni przyjmujqcej owce. Zakomunikowano, ze glowna ubojnia znajduje sit( w Daleszycach.

Ponad to zaznaczono, ze wypasajqcy owce zastanawiajq sit( nad mobilnq ubojniq.

W odniesieniu do rocznej doplaty do owcy poinformowano, ze doplata podstawowa to 100 zl,

a w przypadku rasy zachowawczej to dodatkowe 360 zl. Zwrocono uwagt(, ze rolnicy

w okolicach Ozarowa i Tarlowa, gdzie wystt(pujq gleby V-VI klasy, procz zalesienia tych

terenow powinni odbudowac na nich hodowlt( owiec, ktorych mit(so rna wysokq cent(.

Na zakonczenie poruszono temat inwentaryzacji, ktora jest stale prowadzona.

Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska przyjt(la Sprawozdanie

z dzialainosci Zespolu Swit(tokrzyskich i Nadnidzianskich Parkow Krajobrazowych

w Kielcach za rok 2017, ktore stanowi zaIqcznik nr 6 do protokolu.
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Ad4.

W sprawach roznych glos zabral Pan Tomasz Halatkiewicz, Dyrektor Zespolu

Swi'(tokrzyskich i Nadnidzianskich Park6w Krajobrazowych w Kielcach, ktory

poinformowal, ze ZSiNPK zlozyl do Komisji Europejskiej wniosek 0 projekt

dot. Renaturyzacji deIty srodl,!dowej rzeki Nidy, ktory uzyskal aprobaty. Projekt ten zaklada

obszar deity ok. 600 ha w rejonie wsi Stawy i wsi Umianowice, ktoremu - poprzez wypas

bydla - zostanie przywrocony charakter, jakim cechowal siy w latach 60-tych, 70-tych.

W dyskusji, w ktorej glos zabrali: radny Henryk Milcarz, wiceprzewodnicz~cy Sejmiku 

Tadeusz Kowalczyk, wiceprzewodnicz~cy Sejmiku - Grigor Szaginian wspominano

czasy, w ktorych rolnicy kosili trawy na l,!kach. Nastypnie obszary te stanowily miejsce

wypasu bydla, ktore bylo wowczas powszechne. Obecnie, w wiykszosci tereny te nie s'!

uzytkowane, w skutek czego dziczej,! i stepowiej,!. Stwierdzono, ze aby rolnik byl

zainteresowany wypasem bydla, cena miysa wolowego tak hodowanego powinna bye wyzsza

od ceny za miyso z byka hodowanego w klatce.

Nastypnie glos zabral zast'(pca przewodnicz~cego Komisji, ktory poinformowal,

ze w odpowiedzi na pismo znak: KS-IL0002.39.2017 z dnia 28 grudnia 2017 I. W sprawie

Uchwaly nr XXXIX/588/17 Sejmiku Wojewodztwa Swiytokrzyskiego z dnia 21 grudnia 2017

I. przyjmuj,!cej Apel do Rz,!du Rzeczypospolitej Polskiej 0 niezwloczne wprowadzenie

systemowych rozwi,!zan w celu poprawy jakosci powietrza w kraju, do Kancelarii Sejmiku

wplynylo pismo od Ministra Srodowiska z dnia 28 lutego 2018 I., zawieraj,!ce wyjasnienia

w ww. sprawie. Pismo stanowi zal,!cznik nr 7 do protokolu.

Nastypnie przekazal informacjy, ze Polska Izba Nasienna w Poznaniu zaprasza na Forum

Nasienne organizowane podczas Targow Techniki Rolniczej w Kielcach w dniu 17 marca bI.

nt. Korzysci plyn,!cych ze stosowania nasion kwalifikowanych. Zaproszenie stanowi

zal,!cznik nr 8 do protokolu.

Na tym posiedzenie zakonczono.

Zastypca Przewodnicz,!cego Komisji

c::::::s = <S==-="'
Mieczyslaw Sas

Just ronobis
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